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“If a journalist asked today, 
what is the purpose of the 
AMU? we will quote the 
definition from our charter. 
And on his second question 
will be “but why Antarctica?” 
there will be no answer, so is 
the AMU indeed a colonial 
club?”(Niels of Flandrensis) 

FLEXIT in the AMU 
Flandrensis leaves the Antarctic Micronational Union! 

Confronted with inactivity the AMU was reformed in 2009, 2011 and 2013. On four occasions a 
Flandrensisian has served as Secretary-General.  Since 2014 the Administrative-General of the 
AMU has been Yaroslav Mar, a Russian micronationalist and President of the Federal Republic 
of Lostisland. 

“If we do not have the same 
goals, what is the AMU 
today?” (Oscar of Ruthenia) 

explained the decision: “The AMU has become an exclusive colonial Antarctic group with almost no 
interest in the ecological problems of today. In the current atmosphere of conservatism, disinterest and 
inactivity by several members I don’t see any role or place anymore for the AMU in the current 
micronational community, neither Flandrensis or the AMU share the same values anymore, nor do we 
have confidence in a further corporation. Flandrensis is a story of continuous development and we will 
choose our own partners in the micronational community to implement our environmental mission.” 
This statement – already known as the FLEXIT – is one of the biggest decisions in history of 
Flandrensisian foreign policy! But why? The story is so complex that The Flandrensis Times 
gives a complete overview of events that turned into the FLEXIT. All our information is based 
on several online publications in social media and verified government documents. 
 

 
Micronational disputes: Flandrensis swore eternal 
neutrality in micronational conflicts, in fact the 
Grand Duchy ignores them. Yet one conflict  

Founding nation: Flandrensis is one of the three 
original founders of the AMU and since 2010 the 
only active one. Ironical that it’s was Flandrensis to 
be the first member in 8 years to leave the union. The 
reason the AMU was created in 2008 was because of 
a territorial dispute with the Grand Duchy of 
Westarctica, today one of Flandrensis closest 
partners in the protection of the white continent. To 
avoid such disputes in the very young (online) 
micronational community, the Antarctic 
micronations agreed to establish an arrangement of 
mutual recognition of borders. 

On November 4th, 2016, the government 
surprised the worldwide micronational 
community by announcing that Flandrensis 
had left the Antarctic Micronational Union 
(AMU). Other members like Westarctica, 
Arkel, Campinia and Karnia-Ruthenia soon 
followed. 
 
In a brief statement the Grand Duke  

 
The AMU what…? (interview with some locals) 

influenced the relations between several AMU-members, especially the one between some 
Russian and Francophone micronations.  It's almost impossible to write a neutral version 
because there are a lot of contradictions and nobody remembers the concrete reason. 



 

 

  

“While it may be Flandrensis's 
most important activity to 
counter global warming and to 
stand for certain ecological 
issues, it certainly is not 
Pavlov's; many of our citizens 
are sure that in fact global 
warming is a hoax altogether.” 
(Deniz of Pavlov) 

LGBT rights in micronationalism are the cause of never 
ending action-reaction heated discussions that have 
developed into a conflict on a personal level. The 
worldwide micronational community is full of 
diversity, but this subject proves that there are also 
many – sensitive - cultural differences. Many involved 
micronations have a very close relation with our Grand 
Duchy by mutual recognition or through membership 
in the AMU. 

“They just changed the Ross 
sea into one of the biggest 
protected areas in the world, 
but the Antarctic 
Micronational Union has no 
ecologic statement?” (Niels of 
Flandrensis) 

Preservation of Antarctica and ecologic issues: On 
October 27, 2016, the Ministry of Antarctic 
Environment of Flandrensis contacted the AMU with a 
proposal for an ecologic charter. The current AMU-
Charter only described the registration of territorial 
claims in the Antarctic, but nothing about global 
warming or climate change. After COP21 in Paris, all 
the recent international conferences about mining, 
fishing, and especially after the protection of the Ross 
Sea as the world’s largest protected marine park, 
Flandrensis requested a motion to update the AMU 

Charter and add to it ecology-oriented – but realistic – goals and frames of action. They sent a 

copy of the Ecologic Charter with Aigues-Mortes (see previous edition). The Flandrensis Times 

had access to the complete 32 e-mail long discussion in which only 5 of the 16 registered members 

participated! Instead of the original subject almost half of the discussion was about the dispute 

with Aigues-Mortes, so Flandrensis requested the Administrative-General maintain his neutral 

position and put the common interest of the AMU above his personal feelings. The breaking point 

was the moment when Mar accused Flandrensis of a lack of respect toward all AMU-members by 

supporting terrorists who insulted him.  The Grand Duke responded accordingly, he stated that 

he would reconsider his position in the AMU. When the conversation finally returned to the 

original subject Pavlov opposed any form of ecologic actions in the AMU-Charter, calling the 

Ecologic Charter unrealistic, but more surprising was the announcement that global warming is a 

hoax. Karnia-Ruthenia supported Flandrensis with the argument that if members don’t share the 

same goals, the AMU is nothing more than a mapping-organization and becoming a colonial club. 

Finally, Westarctica proposed an activity-census in the AMU to prove they still exist or they 

would lose membership. The Administrative-general set a deadline of one month, but public 

opinion in Flandrensis changed and on November 4th, 2016, FLEXIT was a fact. Shortly after 

Flandrensis left the AMU, Westarctica and Karnia-Ruthenia soon followed. 

 

What about the future: The AMU isn’t a huge major player in the current micronational 

community, but with 8 years’ existence, Flandrensis leaving was breaking news on social media 

amongst micronations. Almost all micronations reacted positive on the FLEXIT.  Flandrensis and 

Westarctica were the only two members to gain international press coverage and a model for  

On October 23, 2016, the Russian micronation Lostisland sent an e-mail with the announcement 
that they would freeze their diplomatic relations with Flandrensis. Their motivation: they 
mentioned the continuous support for the enemies of Lostisland, that Flandrensis awarded 
micronational terrorists, they called Flandrensis a puppet state of the French micronation Aigues-
Mortes.   
Lotisland said they would welcome Flandrensis back if it becomes a sovereign micronation again. 
Two days later the Grand Ducal Cabinet response: “Because of our past corporation we will ignore the 
disrespectful comments about our sovereignty and will not react on the content of the e-mail because it’s 
based on a dispute between micronations in which we’re not involved, nor do we have the intention to spend 
any time in such disputes …”. 



 

 

 

  

It’s been since 2010 that Flandrensis has made such a huge decision on the level of micronational 

diplomacy and when the Flandrensis Times asked for the Grand Dukes reaction, he said: “I’m very 

disappointed that is has come so far and I’m frustrated that I spend so much time in the recent diplomatic 

tensions. Our priorities go to the development of Flandrensis and our ecologic mission, not into personal disputes 

between other micronations. But it’s clear that the AMU and several members don’t share our goals and values 

anymore, I’m convinced that we made the right decision. Now we’re free to focus us on important matters”. The 

Ministry of Antarctic Environment already plan to make a sequel of the Micronational Ecologic Charter 

with interested micronations. 
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many new micronations … The expectations 

are that the AMU will lose a lot of credibility 

and its future is now unclear. AMU-members 

are not allowed to recognize Antarctic 

micronation who are not members, so the 

FLEXIT was not without risks. The decision 

of Westarctica to follow Flandrensis was 

based on the long mutual corporation and 

close friendship. 
 

The head of states of Flandrensis, Karnia-Ruthenia 
and Westarctica 

Flandrensis Mania: Battlefield 
This campaign isn’t the usual game you would 
expect. The game is a collection of four different 
stories, each time experienced by another 
character. These are compelling and well 
executed by the Battlefield saga, but there isn’t a 
general story who takes your breath away. This 
feeling you can once more experience in the 
multiplayer. You will be immersed in the World 
of World War 1 and you fly straight from one 
battle, explosion, aircraft towards another tank 
battle. The makers give you barely the time to 
breath. For Battlefield, this could be a potential 
goldmine, the community was looking forward 
for a game who returns them to an era of a 
World War. The weapons, the sound, the 
presence, …they all melt together in this game. 
Will it be a Call of Duty killer? Only time knows, 
but this game certainly tries it 

Score: 9/10 
Without any doubt the best multiplayer at the 

moment 

The graphics are the bomb!! 

Single Player lacks luster.  

The choice of weapons is rather limited. 

 
 

 

https://luniondesaintcastin.files.wordpress.com/2016/11/img_6345-2.jpg


 

 

  

Follow Flandrensis on … 

 

 

Solar panels on the Embassy  
In September Flandrensis signed an Ecologic 

Charter with Aigues-Mortes. One of the 

missions in the charter was to reduce energy 

consumption. There are many sources of energy 

that are renewable and considered to be 

environmentally friendly and harness natural 

processes. These sources of energy provide an 

alternate ‘cleaner’ source of energy, helping to 

negate the effects of certain forms of pollution. 

 

To put them the Charter into practice the Royal 

family gave the good example by investing in 

solar panels on the roof of the Flandrensisian 

Embassy in Belgium: 10 panels, good for 2.700 

kw. Of course, not everyone can put solar panels 

on their roof, but there are many cheap and easy 

alternatives to reduce energy consumption: 

energy-efficient lightbulbs such as halogen 

incandescent or light emitting diodes (LEDs), 

install lighting sensors or easy actions like 

switch the lights off when you leave a room or 

unplug any electronic devices and chargers 

(phone, I-pod etc.) when not in use, … Small 

actions together make a big difference!  

Ross Sea world's largest marine 

protected area 
Some 1.57m sq. km (600,000 sq. miles) of the 

Antarctic Ocean will gain protection from 

commercial fishing for 35 years. In Hobart, 

Australia, the Commission for the Conservation 

of Antarctic Marine Living Resources agreed 

unanimously to designate the Ross Sea as a 

protected area, after years of negotiations. The 

Ross Sea is home to 38% of the world's Adélie 

penguins, 30% of the world's Antarctic petrels 

and around 6% of the world's population of 

Antarctic whales. The Ross Sea is also home to 

huge numbers of krill, a staple food for species 

including whales and seals. Their oil is critical 

for salmon farming. However, there are 

concerns that overfishing and climate change are 

having significant impacts on their numbers. 

Grand Duke Niels was delighted after the news: 

“Finally the international community claimed their 

responsibility, this is fantastic news! But this does 

not mean that we in Flandrensis should stop our 

letters, our goal is whole Antarctica and for 

permanent”.  

 

http://www.facebook.com/#!/pages/Grand-Duchy-of-Flandrensis/172315646160830
https://twitter.com/Flandrensis_Gov
https://www.facebook.com/groups/1699253950310209/?fref=ts
http://www.google.be/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwj-2NLz-aPQAhWkAsAKHWEDCVoQjRwIBw&url=http://www.bbc.com/news/science-environment-37789594&psig=AFQjCNGDIqUWDlTaBcYg0lTbeUPS9jrh0Q&ust=1479065317087938


 

 

  

Job Vacancy: Ambassador 
Flandrensis is a worldwide community with citizens in 49 countries! Do you have interest to represent 

Flandrensis in your country? This is your chance! The Grand Duke decided to make all position vacant. 

This means that all current ambassadors must submit their candidacy again. 

Qualification: 

1. You must live in the country of your nationality. 

2. You are min. 16 years old. 

3. You have no citizenships in other micronations. 

4. You are active in the online community of Flandrensis (Facebook) and you are in contact with the 

Grand Duke. 

Duties: 

1.To promote Flandrensis in your country and to help grow our community. 
2. To be the official representative of the Grand Duke in your country.  
3. To assist the Grand Ducal Cabinet with translations of texts in your language. 

Contract: 2 years 

Salary: for free 

Deadline: December 28th, 2016 

Interested candidates are requested to submit their applications to the Flandrensisian head of state by e-

mail.   

 Interview with a Flandrensisian: air cadet Laurens Bosman (Canada) 
Laurens, tell our citizens what you’re doing right now and what you’re studying? 
It has been six years now, I immigrated to Canada with my family. At the time, I was eleven years 
old. I finished high school in Canada and now I’m studying Informatics. Besides that, I also follow a 
course to become a pilot. 

 
Where does your passion for flight school 
comes from? 
I used to go watching airplanes in Amsterdam 

with my grandfather. Once we arrived in 

Canada, I signed myself up for the “Air 

Cadets”, a youth club in the air force. When I 

became 16 I received a scholarship to achieve 

my glider pilot license. The next year (2016), I 

received another scholarship for single-engine 

airplanes. Now I’m trying to provide myself 

of more licenses, so later, I can work for an 

airplane company.  
 



 

 

  

Flandrensisscopia 
In this edition of Flandrenisisscopia we 
discuss the fate of the people who were 
born during the months November and 
December. We welcome our Italian 
medium Diétro Derridizzchi to do the 
job.  

Ram Try to break the routine in your life. You may think that you’re still have a 
young spirit, a lot of years already passed by. 

Bull Look in the mirror, those love handles are getting big. 
Twins Try to reconnect with that one person this month! 
Fish Do you feel lonely? Try a pet! 
Lion Type in YouTube ‘ASMR’ and listen to a video, maybe it will be a solution to 

handle your stress. 
Virgin You can’t keep postponing that deadline, or you better cancel it. 
Scale By some tennis balls, kick them around in your house, let your kids or dog play 

with it, juggle with them when you feel bored. 
Scorpion Buy a new mattress, it’s good for your back and do you enjoy seeing the 

stains every time you change the sheets? 
 

 

Do you feel more Canadian then Dutch? 
If I must be honest I’m still a proud Dutch 
man. But I wouldn’t be able to live in the 
Netherlands because I have much more 
freedom in Canada. Back in the Netherlands I 
lived in a small house, here my nearest 
neighbors live 300 meters away 
 
To you, what the biggest advantage and 

disadvantage to live in Canada? 

The biggest advantage about living in Canada 

is that Canadians build bigger houses and 

your neighbors can’t bother you that much. I 

achieved my driver’s license when I was 17 

and bought my own pick up when I was 17. 

And from my 13th birthday on I worked two 

hours a day as the school shut down at 14.50u. 

The disadvantage is the miss of my family in 

the Netherlands and the food. In Canada, I 

only live with my parents, brother and sister,  

the other family I have rest lives back in Holland. They don’t sell French Fries in Canada and fast 
food isn’t so well-known over here. 
 
Where do you see yourself in 5 years? 
When I’m 23, I see myself living in my own house while I’m working as a pilot. 
 
What do you think about when you hear ‘Flandrensis? 
Flandrensis was my first introduction towards micronationalism and I was very interested. 
Flandrensis is a good example of how we must look to the nature. It’s something we must protect 
and not destroy. I wish Flandrensis could have more impact on the world and how we must take 
care of the nature. 
 



 

 

  

The redaction 

Dieter Delmotte, CEO & journalist 
Blythe Elexis, grammar editor 
Niels Vermeersch, journalist 
Hein of Giddis, Game analist  
DiétroDerridizzchi, medium 
 

Exchange rate 1 FL 

 1,0000 EURO 

 1, 1157 USD 

 73,3103 RUB 

 
0,00208 BTC 

 7,1103 CNY 

 

Sagittarius Now that you have some extra money, buy something you always wanted. 
Capricorn Time for vacations plans! Now is the time for discounts! 
Aquarius Visit Oceade in Brussels before it closes. 
Lobster No savings for the holidays, buy lots of Champaign! 
 

Soduko 

 

http://www.google.be/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&docid=fRGG38SwXlZgKM&tbnid=Jm6fekvwaI2baM:&ved=0CAUQjRw&url=http://www.indexoncensorship.org/2014/01/eu-freedom-expression-world-2/&ei=3v14U7G2GIfiPOfVgeAD&bvm=bv.66917471,d.ZWU&psig=AFQjCNEVaP-JPR_OsvIrOscqt-f_Ua__Bg&ust=1400524635505640
http://upload.wikimedia.org/wikipedia/en/f/f3/Flag_of_Russia.svg
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FLEXIT in de AMU 
Flandrensis verlaat de Antarctic Micronational Union ! 

Op 4 November 2016 heeft onze overheid 
de wereldwijde micronationale 
gemeenschap opgeschrikt met de 
aankondiging dat Flandrensis de AMU 
(Antartic Micronational Union) verlaat. 
Niet veel later gevolgd door andere leden, 
zijnde, Westartica, Arkel, Campinia en 
Karnia-Ruthenia. 
In een kort statement verklaart de 
Groothertog: 

 

“Als een journalist vandaag de 
dag vraagt wat het doel is van 
de AMU, zullen wij de 
definitie uit ons charter 
opzeggen. Maar wanneer men 
vraagt “Waarom Antarctica?”, 
dan zal er geen antwoord 
volgen…De AMU is veranderd 
in een koloniale club” (Niels, 
Flandrensis) 

 
The AMU what…? (interview with some locals) 

“De AMU is veranderd in een kolonialeAntarctische groep met amper interesse voor de 
ecologische problemen van vandaag en morgen. In de huidige sfeer van conservatisme, 
desinteresse en inactiviteit van verschillende leden zie ik niet langer een rol weggelegd voor 
Flandrensis binnen de AMU. Niet alleen delen de AMU en Flandrensis niet langer dezelfde 
waarden, noch hebben beide partijen geloof in een verdere samenwerking. Flandrensis is een 
verhaal van continue groei en wij zullen voortaan onze eigen partners kiezen in de 
micronationale gemeenschap, om zo onze eigen ecologische missie te kunnen implementeren.” 

Oprichters: Flandrensis is één van de drie 
stichtende naties achter de AMU en sinds 2010 de 
enige actieve micronatie van de drie stichters. 
Ironisch genoeg is het Flandrensis die na een 
lidmaatschap van 8 jaar nu de deur toetrekt. De 
reden voor de oprichting van de AMU in 2008 was 
een territoriale onenigheid met Westartica, vandaag 
één van de nauwste partners van Flandrensis in de 
bescherming van het witte continent. Om 
toekomstige rellen in verband met territoriale 
beslommeringen tegen te gaan in de toen nog jonge 
(online) micronationale gemeenschap beslisten de 
Antarctische micronaties om een  

“Als we niet langer dezelfde 
doelen hebben, wat blijft er 
dan over van de 
AMU?"(Oscar, Ruthenia) 

Micronationale discussies: Flandrensis verklaarde 
eeuwige neutraliteit in enig opkomend 
micronationaal conflict binnen de AMU. Eén 
conflict echter beïnvloede relaties tussen 
verschillende leden van de AMU, met name tussen  

 

gemeenschappelijk verdrag te sluiten inzake landsgrenzen, gebaseerd op gemeenschappelijke 
erkenning, de AMU. Door het voorvallen van grote perioden van inactiviteit werd de AMU 
hervormd in 2009, 2011 en 2013. Vier keer fungeerde een Flandriaan als Secretaris-Generaal en 
sinds 2014 is deAdministratief-Generaal van de AMU, Yaroslav Mar, een Russische 
micronationalist en tevens President van de Federale Republiek Lostisland. 



 

 

  

De wereldwijde micronationale gemeenschap staat bol 
van de diversiteit, maar het voorgaande bewijst dat er 
ook vele gevoelige kwesties zijn, met betrekking tot de 
cultuurverschillen. Vele betrokken micronaties hebben 
nauwe banden met onze Groothertog door hen en onze 
wederzijdse erkenning of voormalig, door het 
lidmaatschap binnen de AMU.  
Op 23 oktober 2016 stuurde de Russische micronatie 

“Recent heeft de internationale 
gemeenschap  de Ross Sea 
uitgeroepen tot het grootste 
beschermd natuurgebiedin de 
wereld, maar de AMU heeft 
geen ecologische boodschap?” 
(Niels van Flandrensis) 

“Terwijl het Flandrensis 
’smissie is om de opwarming 
van de aarde aan de kaak te 
stellen, is dat zeker Pavlov’s 
mening niet, noch die van onze 
inwoners die de opwarming 
van de aarde als een verzinsel 
afdoen.” (Deniz, Pavlov) 

Behoud van Antartische en ecologische belangen: 
Tot zo ver de voorgeschiedenis…Op 27 oktober 2016, 
nam de Minister van Antartic Environment of 
Flandrensis contact op met de AMU voor een 
ecologisch charter. Het huidige AMU-charter 
beschreef enkel de registratie van de territoriale 
afspraken op Antartica, maar niets in verband met de 
opwarming van de aarde of de klimaatverandering. 
Na COP21 in Parijs en alle recente klimaatconferenties  
 inzake bevissing, ontmijning en de bescherming van werelds grootste maritieme basis, Ross Sea 

drong Flandrensis aan op een nieuw AMU-charter dat meer ecologisch georiënteerd zou zijn. Als 

voorbeeld ondertekenden de micronaties Aigues-Mortes en Flandrensis zo’n ecologisch charter 

(zie vorige editie van The Flandrensis Times).  

Deze krant had toegang tot de lange discussie, 32 e-mails, omtrent dit ecologisch charter waarin 

slechts 5 van de 16 leden mee participeerden. Waarvan de helft van de discussie zich richtte op 

hun probleemstelling met Aigues-Mortes en niet op het ecologisch charter. Flandrensis verzocht 

de Administratie-Generaal van de AMU daarop om zijn neutrale positie te behouden en het 

gemeenschappelijk belang van de AMU boven persoonlijke emoties en gevoelens te stellen. Het 

breekpunt voor onze micronatie kwam er echter wanneer Mar, Flandrensis beschuldigde van een 

totaal gebrek aan respect tegenover de AMU-leden door het ondersteunen van terroriste die hun 

persoonlijk en hun micronaties beledigden. Als reactie op deze valse beschuldiging liet onze 

Groothertog tegenover de AMU verstaan dat wij onze positie opnieuw zouden herbekijken 

binnen de AMU. Wanneer de volledige aandacht opnieuw gevestigd werd op het ecologisch 

charter verweet Pavlov het ecologisch charter als onrealistisch te beschouwen, en nog 

verrassender, de klimaatopwarming als onwaar te beschouwen. Micronatie Karnia-Ruthenia ging 

mee in het verhaal van Flandrensis dat als de AMU niet langer een gemeenschappelijk doel 

nastreeft het slechts een koloniale club blijkt te zijn die enkel bestaat inzake terretoriale afspraken, 

maar verder niets te betekenen heeft. Westartica probeerde een laatste verzoenende poging om 

met de resterende leden binnen de AMU te stemmen voor een nieuw ecologisch charter.  

De Administratie-Generaal gaf hiervoor een deadline van 1 maand, maar ondertussen wijzigde de 

publieke opinie binnen Flandrensis meer richting het verlaten van de AMU, zo was op 

Lostisland een e-mail met daarin de aankondiging dat zij hun diplomatieke relaties met 
Flandrensis bevriezen. Als motivatie haalden zij onze steun aan voor zogenaamde vijanden van 
Lostisland en het feit dat Flandrensis micronationale terroristen zou belonen. Lostisland noemde 
ons een marionet van de Franse micronatie Aigues-Mortes, Lotisland haalde aan dat men ons 
opnieuw met open armen zou ontvangen indien we opnieuw een onafhankelijke staat zouden 
worden. Twee dagen later reageerde onze Groothertog: “Vanwege onze voorgaande 
samenwerking zullen wij de respectloze opmerkingen over onze soevereiniteit negeren en zullen 
wij niet reageren op de inhoud van uw e-mail aangezien die gebaseerd is op een onenigheid 
tussen micronaties waarin Flandrensis niet betrokken is, noch hebben wij de intentie om enige tijd 
te verspillen aan deze discussie…” 

 

sommige Franse en Russische micronaties. Het is bijna onmogelijk om hierover neutraal te 

rapporteren vanwege het voorvallen van veel tegenstrijdigheden waardoor niemand nog het 

enig ware verhaal kan vertellen. 



 

 

 

  

internationale mediaaandachtt hadden.Sinds 2010 nam Flandrensis niet meer zo’n ingrijpende 

beslissing op politiek vlak. The Flandrensis Times vroeg om een laatste reactie van de Groothertog: “Ik 

ben zeer teleurgesteld dat het zover is gekomen en ik ben gefrustreerd dat ik zoveel energie heb 

gestoken in micronationale spanningen waar we niets mee te maken hadden. Onze prioriteiten gaan uit 

naar de ontwikkeling van Flandrensis en onze ecologische missie, niet naar persoonlijke discussies 

tussen andere micronaties. Het is echter duidelijk dat de AMU en verschillende leden niet langer een 

gemeenschappelijk doel nastreven. Ik ben ervan overtuigd dat we de juiste beslissing hebben genomen. 

Nu zijn we vrij om ons verder te focussen op belangrijkere zaken.” De Minister van Antartic 

Environment heeft reeds plannen om een nieuw Micronationaal Ecologisch Charter te ontwikkelen met 

geïnteresseerde micronaties. 

 

Het weerbericht 
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De toekomst: De AMU is niet langer een 

grote speller binnen de huidige 

micronationale gemeenschap, maar een 

lidmaatschap van 8 jaar was opmerkelijk. 

Daarom had het verlaten van de AMU door 

Flandrensis veel voeten in de aarde op 

sociale media. Bijna alle micronaties 

reageerden positief op de FLEXIT. 

Flandrensis en Westartica zijn de enige 

micronaties die binnen de AMU enige 

 
The head of states of Flandrensis, Karnia-Ruthenia 
and Westarctica 

Flandrensis Mania: Battlefield 
De campaign is geen standaard zoals je gewoon 
zou zijn van het FPS genre, maar een collectie 
van vier verschillende verhalen uit het zichtpunt 
van een andere personage. Deze zijn meeslepend 
en goed uitgevoerd voor de Battlefield reeks, 
maar er is geen overkoepelend verhaal die je bij 
de keel grijpt en je niet meer los laat. Dit gevoel 
krijg je eens te meer in de multiplayer. Je wordt 
ondergedompeld in de wereld van wereldoorlog 
1 en deze laat je niet meer los. Je vliegt recht van 
het ene gevecht, explosie, vliegtuiggevecht en 
tankgevecht in het ander met een tempo die je 
net genoeg tijd heeft om te ademen. 
Het was voor battlefield een shot in de roos om 
naar dit tijdperk te komen, de gemeenschap 
stond te springen om weer eens naar het 
wereldoorlog tijdperk terug te keren. De wapens, 
het geluid, het voorkomen, … smelten allemaal 
ineen om deze topper van een FPS te verkrijgen. 
Is het een Call of Duty killer? Dat zal alleen de 
tijd uitwijzen. Maar het probeert het zeker. 

Score: 9/10 
Ongetwijfeld de grootste multiplayer van het 

moment. 

Grafisch een schot in de roos, laat de 
concurrentie ver achter zich. 

Mindere singleplayer 

Minder aanpasbaarheid en een minder grote 
hoeveelheid aan wapens 

 

 

4 November 2016 de FLEXIT een feit. Daarop volgend stapten ook de micronaties Westartica en 

Karnia-Ruthenia uit de AMU. 

https://luniondesaintcastin.files.wordpress.com/2016/11/img_6345-2.jpg


 

 

  

Volg Flandrensis op … 

 

 

Zonnepanelen op de ambassade  
In September ondertekende Flandrensis een 

Ecologisch Charter met Aigues-Mortes. Één van 

de missies in het Charter was om 

energieverbruik te verminderen. Er zijn veel 

manieren van hernieuwbare energie die geen 

schadelijke gevolgen hebben voor de natuur. 

Deze bronnen van energie zijn een groen 

alternatief en helpen in de strijd tegen het 

klimaat. Met het principe “geen woorden maar 

daden” heeft onze Groothertogelijke familie het 

Charter in praktijk omgezet door op het dak van 

de Flandriaanse Ambassade in België 10 

zonnepanelen te leggen goed voor 2.700 kw.  

Uiteraard kan niet iedereen zonnepanelen 

installeren, maar er zijn goedkopere en 

eenvoudige alternatieven om ons 

energieverbruik te minderen: energiezuinige 

lampen zoals halogeen of LED’s, installeer 

sensoren of gewoon eenvoudige acties zoals het 

licht uitdoen als je een ruimte verlaat of om alle 

elektrische toestellen uit het stopcontact te 

trekken (gsm, I-pod, etc.) wanneer je ze niet 

nodig hebt. Kleine acties maken samen 

uiteindelijk een groot verschil!  

Ross Sea werelds grootste 

beschermd gebied 
Ongeveer 1.57m km² (600.000 mijl²) van de 

Antarctische Oceaan is de komende 35 jaar 

beschermd tegen commerciële visserij! In 

Hobart, Australië heeft de 

CommissionfortheConservation of Antarctic 

Marine Living Resources unaniem besloten om – 

na jaren van onderhandelingen – de Ross Sea uit 

te roepen tot een beschermd gebied. De Ross Sea 

is de habitat van 38% van de Adelie Pinguïns, 

30% van alle Antarctische zeevogels en 6% van 

de Antarctische vinvis. De Ross Sea is ook de 

thuis van enorme hoeveelheden Krill die in de 

voedselketel noodzakelijk zijn voor walvissen en 

zeehonden. Men vreest dat de commerciële 

visserij en de klimaatveranderingen enorme 

invloeden hebben op het voortbestaan van Krill. 

Groothertog Niels was zeer opgetogen over het 

nieuws: “Eindelijk heeft de internationale 

gemeenschap haar verantwoordelijkheid genomen, dit 

is fantastisch nieuws. Maar dit betekent niet dat wij 

moeten stoppen met onze brieven, ons doel is geheel 

Antarctica en permanent!”.  

 

http://www.facebook.com/#!/pages/Grand-Duchy-of-Flandrensis/172315646160830
https://twitter.com/Flandrensis_Gov
https://www.facebook.com/groups/1699253950310209/?fref=ts
http://www.google.be/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0ahUKEwj-2NLz-aPQAhWkAsAKHWEDCVoQjRwIBw&url=http://www.bbc.com/news/science-environment-37789594&psig=AFQjCNGDIqUWDlTaBcYg0lTbeUPS9jrh0Q&ust=1479065317087938


 

 

  

Vacature: ambassadeurs 
Flandrensis is een wereldwijde gemeenschap in wel 49 landen! Heb je interesse om ons te 

vertegenwoordigen? Dan is dit jouw kans! De Groothertog heeft alle posities opnieuw vacant verklaard, 

dit betekent ook dat alle huidige ambassadeurs opnieuw moeten solliciteren. 

Kwalificaties: 

1. U verblijft in het land van uw nationaliteit. 

2. U bent minimum 16 jaar oud. 

3. U bent geen burger van andere micronaties. 

4. U bent online actief (Facebookgroup van Flandrensis) en staat rechtstreeks in contact met de 

Groothertog. 

Taakbeschrijving: 

1. U promoot Flandrensis en helpt om onze gemeenschap uit te breiden. 
2. U bent de officiële vertegenwoordiger van de Groothertog in uw land.  
3. U assisteert het Kabinet en de Groothertog bij vertalingen van teksten in uw moedertaal. 

Contract: 2 jaar 

Loon: geen 

Deadline: 28 december 2016 

Geïnteresseerden kunnen hun kandidaatstelling met kandidaatstelling mailen naar de Groothertog. 

 

Interview with a Flandrensisian: air cadet Laurens Bosman (Canada) 
Laurens, vertel onze lezers even waar je momenteel mee bezig bent en studeert? 
Ik ben zes jaar geleden naar Canada geëmigreerd met mijn familie. Ik was toen 11 jaar oud. Ik heb 
mijn middelbare school afgemaakt in Canada en nu studeer ik Bachelor Informatica Daar naast 
studeer ik ook voor piloot bij een lokale vliegschool. 

 
Vanwaar komt je passie voor de vliegschool? 
In Zestienhoven (Amsterdam) ging ik vaak 

met mijn opa vliegtuigspotten. Eenmaal in 

Canada heb ik me aangemeld bij "Air Cadets", 

een soort jeugdvereniging voor vliegen en de 

luchtmacht. Toen ik 16 was kreeg ik een beurs 

van Air Cadets om mijn zweefvlieg brevet te 

halen, die ik met succes heb afgerond. Het jaar 

daarop (2016) kreeg ik nog een beurs voor een 

vliegbrevet voor eenmotorige vliegtuigen, ook 

die heb ik met succes heb afgerond. Ik probeer 

nu om meer vergunningen te behalen zodat ik 

later kan werken voor een vliegbedrijf, 
 



 

 

  

Flandrensisscopia 
In Flandrenisisscopia worden de 
sterrenbeelden besproken die tijdens de 
verschijning van editie aan bod komen 
door ons Italiaans medium 
DiétroDerridizzchi. Deze maand, de 
sterrenbeelden voor November-
december. 

Ram Probeer de sleur uit je leven te halen. Zelfs al denk je nog jong van geest te zijn, 
vele jaren van je leven zijn voorbij en komen niet meer terug. 

Stier Kijk even in de spiegel, die vetbandjes beginnen nu toch echt wel de span 
uit te swingen. 

Tweelingen Probeer deze maand opnieuw contact te leggen met die ene persoon. 
Vissen Voel je je eenzaam? Probeer een huisdier! 
Leeuw Typ op Youtube ‘ASMR’ in en luister naar een lieve relaxerende stem, 

misschien wel iets om je stress mee te bestrijden? 
Maagd Die deadline kan je nu echt niet meer verder voorruit duwen of je last het 

beter af! 
 
 

 

 

 

mijn Bachelor Informatica is meer een back-
up.  
 
Voel je je ondertussen meer Canadees dan 
Nederlander? 
Als ik eerlijk moet zijn voel ik eigenlijk niet 
meer Canadees dan Nederlands. Ik ben nog 
steeds een trotse Nederlander. Maar ik zou 
niet meer in Nederland kunnen wonen omdat 
ik veel meer vrijheid heb in Canada. In 
Nederland woonde ik in een rijtjeshuis, hier in 
Canada woon ik in een vrijstaand huis en de 
buren wonen 300 meter verderop. 
 
Wat is voor jou het grootste voordeel en 
nadeel van leven in Canada? 
Het grootste voordeel van wonen in Canada is 

dat de huizen zijn groter en je hebt minder last 

van de buren. Zelfs in het midden van de stad 

waar ik dichtbij woon zijn er geen 

rijtjeshuizen. Ik heb mijn rijbewijs sinds ik  

17 was en ik heb mijn eigen pick-up truck gekocht toen ik 17 was. Al vanaf mijn 13 jaar werk ik van 
15:00 tot 17.00 omdat de school om 14:50 uit is. Het nadeel is het gemis van mijn familie Nederland 
en eten. Al mijn familie woont in Nederland, ik woon alleen met mijn ouders, broertje en zusje. Ook 
het eten mis ik. In Canada kennen ze geen snackbar en je kan hier ook geen patatje oorlog (voor onze 
Belgische lezers: frieten) kopen. Chinees zoals ze dat in Nederland kennen hebben ze hier ook niet. 
 
Waar zie je jezelf binnen 5 jaar? 
In 5 jaar, dan zie ik mezelf op mijn 23ste in een eigen huis met een baan als piloot. 
 
Wat betekent Flandrensis voor jou? 
Flandrensis was mijn eerste introductie tot micronationalism en ik was meteen geïnteresseerd. 
Flandrensis is een goed voorbeeld over hoe men naar de natuur moet kijken. Het is iets dat we 
moeten beschermen en niet vernietigen. Ik wens dat Flandrensis meer invloed kan hebben op de 
wereld en hoe de wereld de natuur moet verzorgen. 
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Weegschaal Koop enkele tennisballen en laat ze gewoon los in je huis, laat je hond ermee 
spelen, voetbal ermee als je ze tegenkomt in huis, probeer er mee te jongleren 
in dooie moment, doe het gewoon en amuseer je met je out of the box-denken! 

Schorpioen Koop een nieuwe matras, het zal je rug goed doen, en die vieze vlekken, daar 
wil je toch niet iedere keer naar kijken als je de lakens vervangt, toch? 

Boogschutter Nu je wat extra geld hebt kan je jezelf eens verwennen met iets wat je altijd al 
eens wilde kopen 

Steenbok Tijd voor vakantieplannen! Nu er nog kortingen te verkrijgen zijn! 
Waterman Bezoek vlug nog Oceade in Brussel voor het definitief gesloten wordt! 
Kreeft Geen besparingen voor de feestdagen! Hup met die kaviaar en champagne! 

 

Soduko 
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